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RADA POWIATU 

W KĘTRZYNIE 

 
 
 
 
 
 
Protokół nr 44/2022 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 23 maja 2022 r., godz. 8:30 
 
 
Ad. pkt 1 
Otwarcie posiedzenia 
 

Podczas otwarcia obecnych było 3 członków Komisji, zgodnie z listą obecności, 
stanowiącą zał. nr 1 do protokołu, nieobecna radna Olga Halina Wanago. Posiedzenie 
Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w 
Kętrzynie prowadził Przewodniczący Komisji Krzysztof Tytman, który powitał 
wszystkich zebranych, stwierdził prawomocność obrad oraz przedstawił 
zaproponowany porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Informacja na temat funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie.   
4. Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych  

za 2021 r. Warsztatu Terapii Zajęciowej w Kętrzynie. 
5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na XLIX 

sesji Rady Powiatu w dniu 26 maja 2022 roku w sprawach: 
a) ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu  Powiatu  Kętrzyńskiego; 
b) przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadania z zakresu 

administracji rządowej; 
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 

– 2035; 
d) zmian w budżecie powiatu na rok 2022. 

6. Zaopiniowanie stanowiska w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Powiatu 
Kętrzyńskiego. 

7. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
8. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25 kwietnia 2022 r. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. pkt 2 
Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia 
 
Komisja, nie zgłaszając uwag, przyjęła porządek posiedzenia jednogłośnie, 3 głosami 
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„za”.  
 
Ad. pkt 3 
Informacja na temat funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie 
 

Informację na temat funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie 
przedstawiła Dyrektor Marta Żelazna. Na wstępie poinformowała, że największym 
problemem jednostki jest brak pełnego obłożenia. Wyjaśniła, że DPS jest domem dla 
88 osób, a na dzień dzisiejszy jest tylko 68 mieszkańców. Dyrektor dodała, że nie jest 
to związane z brakiem zainteresowań ze strony osób potrzebujących, ale z tym, że 
gminy nie mają środków na dofinansowania do pobytu mieszkańca w jednostce. 
Natomiast brak pełnego obłożenia powoduje to, że DPS jest niewydolny finansowo. 
Dyrektor poinformowała, że wystąpiła z wnioskiem do Zarządu Powiatu w Kętrzynie o 
wyrażenie zgody na zmniejszenie liczby miejsc do 78, ponieważ chce skorzystać z 
nowego projektu dotyczącego opieki wytchnieniowej. Polega to na pomocy osobom 
niepełnosprawnym i rodzinom, które będą chciały oddać swojego członka rodziny na 
pobyt dzienny albo całodobowy, w momencie kiedy będą potrzebowały takiego 
wytchnienia. Kadra jednostki przygotowana jest do pełnienia takiej opieki. Kolejnym 
pomysłem jest organizacja pomocy dla społeczeństwa – przyuczenie rodziny do opieki 
nad osobą niepełnosprawną. Dyrektor powiedziała, że kolejnym problemem jest 
wzrost kosztów za gaz i energię. Na ten moment jednostka funkcjonuje z dnia na 
dzień, opierając się na sponsoringu i wsparciu powiatu.  
 Przewodniczący Komisji stwierdził, że są to fajne pomysły. Zapytał jakby to 
miało wyglądać. Dyrektor powiedziała, że w swojej kadrze DPS ma dietetyka, 
fizjoterapeutów i rehabilitantów, opiekunów. Osoby te mogłyby przyuczyć osoby 
chore oraz ich rodziny do pomocy w funkcjonowaniu.  
 Przewodniczący zapytał o formę finansową i organizacyjną. Dyrektor 
powiedziała, że są projekty organizowane przez PFRON, do których DPS będzie 
startował. 
 Kolejno Przewodniczący zapytał o powód 7 zgonów w kwartale. Dyrektor 
wyjaśniła, że zauważa się dużo powikłań neurologicznych po przebytym 
koronawirusie. Ponadto ogólny stan zdrowia osób, które przyjmowane są do 
jednostki, pogorszył się. Dodatkowo jest też wyższa średnia wieku pensjonariuszy.  
 Przewodniczący odniósł się do, jego zdaniem, bardzo niskiej dziennej stawki 
żywieniowej, która jest na poziomie 13 zł. Dyrektor powiedziała, że wynika to z faktu, 
że DPS ma własną kuchnię i pracownicy sami przygotowują posiłki. Zapewniła, że 
posiłki są smaczne.  
 
Informacja na temat funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie stanowi 
zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. pkt 4 
Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych  
za 2021 r. Warsztatu Terapii Zajęciowej w Kętrzynie 
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Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków 
finansowych za 2021 r. Warsztatu Terapii Zajęciowej w Kętrzynie przedstawiła 
Kierownik Bogumiła Bzdera. W swojej wypowiedzi poinformowała, że największym 
problem, z jakim WTZ musi się zmagać jest podwyżka cen oraz awaryjny samochód 
przeznaczony do przewozu uczestników. Kierownik dodała, że Warsztat będzie 
występował z wnioskiem w ramach programu wyrównywania różnic o zakup nowego 
samochodu. Kierownik poinformowała, że na chwilę obecną kolejka oczekujących do 
WTZ to 16 osób. Czeka z niecierpliwością na otwarcie Zakładu Aktywności Zawodowej, 
ponieważ wówczas część uczestników WTZ będzie mogła zostać przekierowana do tej 
jednostki i zwolnią się miejsca dla osób, które oczekują na przyjęcie do WTZ.  
 
Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych za 
2021 r. Warsztatu Terapii Zajęciowej w Kętrzynie stanowi zał. nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. pkt 5 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu  
 
Na obrady przybyła radna Olga Halina Wanago. Obecnych 4 członków komisji. 
 

Następnie Komisja przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad, a 
mianowicie zaopiniowania projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad na 
najbliższej sesji Rady Powiatu w dniu 26 maja 2022 r. w sprawach: 

 
a) ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu  Powiatu  Kętrzyńskiego (zał. nr 4) 

 
Przewodniczący Komisji zgłosił swoje uwagi dotyczące nie samego tekstu 

jednolitego, ale zmian Statutu przyjętych już przez Radę Powiatu w obecnej  
i poprzedniej kadencji. 

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
b) przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadania z zakresu 

administracji rządowej (zał. nr 5) 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 
od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadania z zakresu administracji rządowej 
związanego z kwalifikacją wojskową. 

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
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uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 

– 2035 (zał. nr 6) 
 
Skarbnik poinformował, że zmiany dotyczą:  
 

I. dochodów i wydatków – zadania zlecone 
1. Na wniosek Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej dokonać 

przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 12 226 zł. 
2. Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 111/2022 z dnia 

12.05.2022 r. zmniejszono plan dotacji celowej na realizację świadczenia 
wychowawczego przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. 

 
II. dochodów i wydatków – zadania własne 

1. W związku z otwarciem ofert z wyższymi cenami niż planowano 
na wykonanie przedsięwzięcia pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 
1618N Szestno -Nakomiady w msc. Langanki” dokonać zmian planu 
dochodów i wydatków. Dokonać zwiększenia dofinansowania o kwotę 
180 000 zł. Po zmianie środki Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
wynoszą 1 230 000 zł, w tym w 2023 r. – 1 230 000 zł. Planowane wydatki 
wynoszą 2 300 000 zł, w tym udział Powiatu - 1 070 000 zł, w tym 
w 2022r. - 50 000 zł, w 2023 r. -1 020 000 zł. 

 Dla zbilansowania budżetu: 
1) w 2022 r. zwiększyć wolne środki – 25 000 zł; 
2) w 2023 r.: zwiększyć plan wydatków na odsetki bankowe – 5 000 zł 

2. Na wniosek Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości 
dokonać przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 
14 333 zł na wynagrodzenia bezosobowe i pochodne. 

3. Na wniosek Wydziału Rozwoju, Promocji, Kultury i Sportu dokonać 
przesunięcia pomiędzy paragrafami budżetu wydatków w kwocie 
10 000 zł,z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji wydarzenia 
Gala „Sołtys Roku 2022”. Gminom Powiatu Kętrzyńskiego zostanie 
udzielona pomoc finansowa w formie dotacji celowych. 

4. Dokonać zmniejszenia planu wydatków na poręczenia oraz zmniejszyć 
wolne środki. 

5. Na wniosek Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego i 
Bezpieczeństwa oraz Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 186 381 zł 
z tytułu środków z Funduszu Pomocy z tytułu wsparcia jednostek 
samorządu terytorialnego w realizacji zakwaterowania i wyżywienia 
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obywateli Ukrainy i innych zadań, o których mowa w art. 12 ust. 1 ustawy 
z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Dokonać zmiany 
rozdziału dla planu dochodów w kwocie 135 000 zł. 

6. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać zwiększenia planu 
dochodów i wydatków o kwotę 11 834 zł z tytułu środków pozyskanych z 
Funduszu Pomocy z tytułu wsparcia jednostek samorządu terytorialnego 
w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 
wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami 
Ukrainy, o których mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 
2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym 
na terytorium tego państwa. Zwiększyć kwotę: 
1) wydatków w: Zespole Szkół im. Marii Curie Skłodowskiej o 2 126 zł;  

w Powiatowym Centrum Edukacyjnym o 2 126 zł; I Liceum 
Ogólnokształcącym o 2 126 zł; Zespole Szkół im. Macieja Rataja o 
1 364 zł, 

2) dotacji podmiotowej dla II Prywatnego Liceum Ogólnokształcącego  
o 4 092 zł. 

7. W związku z wpływem darowizn na rzecz szkół od: 
1) Nadleśnictwo Szczytno w związku z „Dniem Ziemi” - kwota 2 900 zł, 
2) Fundacja PGE na realizację projektu „Miasto bohaterów” - kwota 

4 450 zł, 
  dokonać zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 7 350 zł. 

8. Na wniosek Zespołu Szkół im. M. Rataja dokonać przeniesienia planu 
wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 31 000 zł na wynagrodzenia 
bezosobowe oraz zakup energii. 

9. Na wniosek Powiatowego Ośrodka Wspierania i Rozwoju Edukacji 
dokonać przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami 
na wynagrodzenia bezosobowe. 

10. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać zwiększenia planu 
dochodów i wydatków o kwotę 30 560 zł z tytułu środków pozyskanych 
z Krajowego Funduszu Szkoleniowego z przeznaczeniem na kształcenie 
ustawiczne pracowników, w tym: PCE – 24 160 zł, SOSz-W – 6 400 zł. 

11. W Powiatowym Centrum Edukacyjnym dokonać zwiększenia wydatków 
na zadania wymagające stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 
pracy dla młodzieży. Środki przesunąć z I Liceum Ogólnokształcącego. 

12. Na wniosek Zespołu Szkół im. Marii Curie Skłodowskiej dokonać 
wprowadzenia dochodów i wydatków przedsięwzięcia Erasmus+ 
„Różnorodność siłą zjednoczonej Europy". Plan dochodów 
przedsięwzięcia wynosi 215 930 zł (100% środki UE), w tym w 2022 r. –
 172 722 zł, w 2023 r. – 43 208 zł. Plan wydatków wynosi 215 930 zł, w 
tym w 2022 r. – 201 430 zł, w 2023 r. – 14 500 zł. Dla zbilansowania: 
1) w 2022 r. zwiększyć wolne środki – 28 708 zł; 
2) w 2023 r.: zwiększyć plan wydatków na odsetki bankowe – 28 708 zł 
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13. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać przeniesienia planu 
wydatków pomiędzy rozdziałami w kwocie 20 500 zł. 

14. Na wniosek Wydziału Rolnictwa i Gospodarowania Środowiskiem 
dokonać przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami 

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
d) zmian w budżecie powiatu na rok 2022 (zał. nr 7) 

 
Skarbnik Bogusław Lichocki wspomniał o autopoprawce do 

przedmiotowego projektu uchwały. Poinformował, że autopoprawka będzie 
procedowana podczas posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 26 maja br. 
Następnie, jeśli zostanie podjęta przez Zarząd, zostanie przekazana pod obrady 
Rady Powiatu.  

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Ad. pkt 6 
Zaopiniowanie stanowiska w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu  
Powiatu Kętrzyńskiego 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt stanowiska dotyczy wyrażenia 
zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Kętrzyńskiego podczas organizowanych z 
dniach 24-25 września br. Mistrzostw Polski Służb Mundurowych w Pool Bilard 8-bil 
oraz organizowanych w dniach 22-23 października br. Mistrzostwa Polski Służb 
Mundurowych w Tenisa Stołowego.  
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu stanowiska. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod 
głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska. 
 
Projekt stanowiska stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokołu.  
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Ad. pkt 7 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 
 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Tytman poinformował o Fundacji Polskie 
Centrum Pomocy Międzynarodowej, która wspiera uchodźców z Ukrainy, którzy 
schronienie przed wojną znaleźli w Polsce. Jednym ze sposobów pomocy jest 
wyrobienie kart finansowych dla rodzin potrzebujących. Wyjaśnił, że rodzina dostaje 
kartę i na jednej karcie mogą być zapisane max. 4 osoby. Przy 4 osobach na karcie 
można otrzymać po 2.500 zł przez 3 miesiące. Następnie powiedział, że pierwszym 
krokiem musi być określenie ilości rodzin, które obecnie przebywają na terenie 
naszego powiatu. Jeśli będzie ich min. 60 to jest szansa na to, że fundacja przyjedzie 
do Kętrzyna i na miejscu wyrobi karty. Trzeba będzie wówczas zorganizować lokal, w 
którym fundacja będzie mogła przyjmować obywateli Ukrainy. Natomiast w 
przypadku, kiedy tych rodzin będzie mniej, wtedy będzie trzeba zorganizować 
transport rodzin do Ostródy, gdzie fundacja ich przyjmie. Przewodniczący dodał, że 
jest to pomoc finansowa bezzwrotna. Sekretarz Powiatu Joanna Mazurowska 
zagwarantowała, że w razie potrzeby powiat udostępni lokal. Kończąc Przewodniczący 
powiedział, że trzeba jak najszybciej zorientować się, ile rodzin przebywa w powiecie 
kętrzyńskim. Członkowie Komisji oraz Wicestarosta zadeklarowali pomoc w ustaleniu 
ilości osób z Ukrainy.  
 
Ad. pkt 8 
Przyjęcie protokołu 
 
Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” przyjęła Protokół z posiedzenia Komisji Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w dniu 25 kwietnia 2022 r. 
 
Ad. pkt 9 
Zamknięcie posiedzenia komisji                                   
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego, posiedzenie Komisji Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone 
o godz. 930. 
 
Protokołowała: 
D. Ambrosewicz 
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